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Norske havforskere ser
for seg at ei arealbasert
forvaltning må til i
tobisfisket, hvis
bestanden skal kunne
komme opp på fiskbare
nivåer i tilstrekkelig
mange områder.

Ketil Falch
Trondheim

Forskeren Tore Johannessen
ved Havforskningsinstituttet i
Flødevigen mener gytebestan-
den nå er så liten i norske sone
at situasjonen kan bli svært al-
vorlig hvis det inntrer en svikt i
rekrutteringen. Ifølge Johan-
nessen er tobisen så nedfisket

på banke etter
banke, at det
kun er i Vest-
banken-områ-
det vi har igjen
et visst potensi-
al for videre re-
kruttering i
norsk sone.
Han mener at
det nesten ikke er tobis igjen i
norsk del av Nordsjøen.

Må beskytte
– Vi må få et regime som hin-
drer lokal nedfisking, ved at vi
stenger av felt, og veksler på
hvilke områder som kan fiskes
på. Vi må også i større grad be-
skytte ett- og toåringer fra be-
skatning. Fiske på ett-åringer
som ikke har gytt, går spesielt
hardt ut over bestanden, sa Jo-
hannessen fredag på et tobis-
seminar i Trondheim, arran-
gert av Sør-Norges Trålerlag.
Det foregikk om bord på hav-
forskningsskipet «G.O. Sars».

Tore Johannessen er den
eneste havforskeren i Norge
som jobber på full tid med to-
bis-bestanden, og det sier litt
om hvordan fiskeriet har vært
prioritert. 

Norske forskere har også lig-
get klart etter danske havfor-
skere, i forhold til deres priori-
tering og ressursbruk.

Nye metoder 
Nå er imidlertid Havfors-
kningsinstituttet godt i gang
med et prosjekt for å utvikle
metoder for ganske avanserte
akustikk-survay på tobis. Dan-
ske forskere driver blant annet
og grabber opp sand på hav-
bunnen der tobisen kan ligge, i
sitt arbeid for å prøve å esti-
mere bestanden. 

Tradisjonelt har det vært
ganske stor avstand mellom
forskning og forvaltning på to-
bis i Norge og i Danmark, men
ikke minst forskerne har be-
gynt å nærme seg hverandre.

De er ganske enige om at det
må gjøres store framskritt før
vi kan få til ei holdbar regule-
ring av tobisfisket. Dagens for-
valtningsregime kan knapt
sies å være noen regulering.
Etter 2003 har EU-fiskerne al-
dri klart å ta sine totalkvoter, så
det har i praksis vært fritt fiske.

Feil anslag
Forskerne klarer i dag ikke å
anslå bestandsutviklinga for
tobis. De siste årenes predik-
sjoner skulle tyde på at det var
fullt mulig å fiske minst
400.000 tonn tobis, men
fangsttallene de siste fem
årene har ligget mellom
170.000 og 300.000 tonn. Det er
historisk temmelig lave kvan-
tum.  Tore Johannessen måtte
bare innrømme at det å skulle
forutsi bestandsutvikling med
metodikk basert på fangst i for-
hold til innsats, ikke fungerer
på en kortlevd stimfisk-art som
tobis. I det hele tatt er det mye

forskerne ikke skjønner med
tobisen. EU-flåten som hoved-
sakelig består av danske fartøy,
har i år klart å fiske 261.000
tonn. Av denne mengden var
over 90 prosent ett-åringer. Et
spørsmål blir da hvor to-åring-
ene befant seg i EU-sonen. Nor-
ske fartøy tok et kvantum på
65.000 tonn med bare 25 pro-
sent ett-åringer. Ingen vet hvor
ett-åringene var i den norske
sonen.

ketil.falch@fbfi.no
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- Nesten fritt for tobis

LITE IGJEN: Tobisen er nesten
borte fra norsk del av Nordsjø-
en, er oppfatningen hos Hav-
forskningsinstituttet.
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Tore Johan-
nessen 

Blant norske nordsjøtrål-fis-
kere hersker det stor frustra-
sjon over myndighetenes
håndtering av tobis-fisket. 2.
juni i år ble fisket brått stanset,
og en endelig rapport fra Hav-
forskningsinstituttet med
grunnlagsmateriale for fiske-
stoppen, foreligger ikke til
dags dato.

Styreleder Walter Rasmus-
sen i Sør-Norges Trålerlag sier
til FiskeribladetFiskaren at
han kun har sett en foreløpig

rapport, og den inneholdt en
del misforståelser og faktiske
feil. Rasmussen mener for-
skere og myndighetspersoner
har for lite kunnskap om hvor-
dan tobis-fiskeriet foregår i
praksis, Han sier det fører til at
slike folk trekker feil konklu-
sjoner.

Styrelederen synes at for-
skeren Tore Johannesen som
har tobis-fisket som spesial-
felt, i for stor grad har hengt
seg opp i at tobis-trålerne

under årets fiske stadig skiftet
felt. Det blir tatt som et uttrykk
for at feltene i stor grad har
vært nedfisket.

– Ordet nedfisking går kon-
sekvent igjen i hele den forelø-
pige rapporten, og det gjør
meg provosert og fornærmet.
Sannheten er at tobis-trålerne
ofte skifter felt. Det har de dre-
vet med selv under de aller
beste fiskeårene.

Walter Rasmussen under-
streker at de pelagiske trålfis-

kerne slett ikke har noe ønske
om å fiske ned tobisen. Tvert
imot har alle et mål om å kun-
ne fiske på en bærekraftig be-
stand.

– Vi blir ikke tatt på alvor.
Bare det at myndighetene i år
uten videre stanset fisket på en
tildelt kvote, forteller sitt.
Tross alt driver vi en nærings-
virksomhet, og leker ikke bu-
tikk, sier styreleder Walter
Rasmussen i Sør-Norges Trå-
lerlag.

Provosert og fornærmet

BLIR OVERSETT: Daglig leder
Harald Østensjø (til venstre)
og styreleder Walter Rasmus-
sen i Norges Trålerlag er frus-
trerte. FOTO: KETIL FALCH

❚ FORVALTNING Fiske på ett-åringer
som ikke har gytt, går
spesielt hardt ut over
bestanden
Forsker Tore Johannessen 

ved Havforskningsinstituttet 

i Flødevigen 
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